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Yow Siew Lin 
姚瑞麟 
 
 
Presenting MBOSS 2024, the bonsai judge. 
 
Yow Siew Lin, better known as Ah Tee in our bonsai community in Malaysia, is a Klang resident and 
renowned expert on every aspect related to tropical bonsai, particularly the proper placement of branches 
and the base material. His 35 years of bonsai experience have been primarily focused on deciduous plant 
species, including Shui Mei, Triphasia trifolia, Brazilian Ironwood, and Streblus asper. He is currently 73 years 
old. 
His talents extend far beyond bonsai; in his spare time, he loves to pursue his enthusiasm for artisanal work 
in the fields of garden landscaping, water feature penjing, Japanese koi pond construction and design, 
artisanal timberwork, and bonsai pot.  
 
From the roots of a tree to its branches setting, and with a keen eye for perspective, he strives for perfection 
in his bonsai designs.  Multiple awarded gold medals, he has been bestowed upon his creations over the 
past decade, and some of the materials are still in the growth stage even now. He is known as an expert on 
Triphasia trifolia, a tropical plant that demands an enthusiastic character to care for. 
 

 
介绍MBOSS 2024，盆景裁判生涯。 

姚瑞麟，在我们马来西亚盆景社区中，更广为人知的称呼是 Ah Tee，是巴生居民，也是与热带盆景

相关的各个方面的知名盆景专长，特别是树枝和盆景基础材料的正确放置，种法。他拥有 35 年的

盆景经验，主要专注于热带落叶植物之品种，包括水梅、山桔、巴西铁树和 山茶树。他现年 73 岁。 

他的才华远远超出了盆景范围。业余时间，他热衷于在园林绿化、水景盆景、鲤鱼池的设计与工

程、手工木制品和盆景盆等领域追求完美手艺工作。  

盆景从树根盘到分枝，他以敏锐的观察力，力求盆景设计的完美来呈现。过去几十年间，他的创

作至少获得了多枚金牌，有些盆景基础材料至今仍处于成长阶段。他被称为山桔专家，这种热带

植物需要敏锐与热爱该树种的性格来照顾。 
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